



တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ပာ်ဖျါ

လၢနီၣ်ဂ့ၢ်ဘၣ် ၂၈ သီ, ၂၀၂၄ နံၣ်/ KHRG လံာ်ကတြၢ်နီၣ်ဂံၢ်- 24-62-11

ဘျးဒဝဲၢ်ကီၢ်ရဲၣ် တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ပာ်ဖျါ- ကီၢ်သူလုၤသးမ့ၢ်ဒိၣ် (KTLA) သးဖိတဖၣ် ဖိၣ်ဒုးဃာ် ဒီး မၤသံကွံာ်သဝီဖိတဂၤ ဖဲလၢကဆီကီၢ်ဆၣ်, လၢယနူၤအါရံၤ ၂၀၂၄ နံၣ်

တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ပာ်ဖျါတဘျီအံၤပာ်ဖျါထီၣ်ဝဲ တၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်တခါ ဖဲလၢယနူၤအါရံၤ ၂၀၂၄ နံၣ် လၢလၢကဆီကီၢ်ဆၣ်, ဘျးဒဝဲၢ်ကီၢ်ရဲၣ်ဟီၣ်ကဝီၤပှၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲလၢယနူၤအါရံၤ ၁၆ သီ, ၂၀၂၄ နံၣ်န့ၣ် ကီၢ်သူလုၤသးမ့ၢ်ဒိၣ် (KTLA) ဆၣ်ကဆီ သးကျိၤ သးဒုနီၣ်ဂံၢ် (၃) လၢအအိၣ်ဆီလီၤအသးဖဲ ဟ---သဝီ, စတုၤကရူာ်, လၢကဆီကီၢ်ဆၣ်ပှၤ သးဖိတဖၣ် ဖိၣ်ဒုးဃာ် သဝီဖိတဂၤ လၢအမံၤမ့ၢ် ကိတ---န့ၣ်လီၤ. ကိတ---အမါဒိပှၤဝဲၢ်ခွါလၢအသူထီၣ်ရီၤကသံၣ်မူၤဘျးတဂၤ ဟံၣ်ဒုၣ်ပာ်ကမၣ်အီၤ ဒီး လဲၤတီၣ်ထီၣ် အဂ့ၢ်ဆူ KTLA သးဖိသ့ၣ်တဖၣ်အအိၣ်န့ၣ်လီၤ. ဝံၤအလီၢ်ခံ KTLAသးဖိတဖၣ်အံၤ မၤသကိးတၢ်ဒီးသဝီဖိတဂၤ လဲၤဖိၣ်ကွံာ်ဝဲ ကိတ--- ဒီးမၤသံကွံာ်အီၤတဟါပီၤဝံၤ မၤလီၤဘၢကွံာ်အစိၣ်ဖဲတၢ်လီၤလၢအဘျးဒီးထံကျိတတီၤန့ၣ်လီၤ. ကဘၣ်ဖဲ လၢယနူၤအါရံၤ ၃၁ သီ, ၂၀၂၄ နံၣ်အနံၤန့ၣ် သဝီဖိတဂၤ ဒုးသ့ၣ်ညါဘၣ်က့ၤ ကိတ---အမါဘၣ်ဃး အဝါတအိၣ် လၢဘၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ် ကိတ--- အစိၣ်အိၣ်တၢ်လီၤဖဲလဲၣ်န့ၣ် ပှၤတထံၣ်သ့ၣ်ညါဒီးဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ဒီဖျါလၢတၢ်ကဲထီၣ် သးဒိအံၤဒီး ကိတ--- မ့ၢ်ဟံၣ်ခိၣ်ဃီခိၣ်လၢအဟံၣ်ဖိဃီသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်ဃီ အဟံၣ်ဖိဃီလၢအိၣ်လီၤတဲာ်သ့ၣ်တဖၣ် ကွံာ်ဆၣ်မဲာ်ဘၣ်ဝဲ တၢ်လုာ် အိၣ်နီၣ်ခိၣ်သးသမူတၢ်ဂ့ၢ်ကီတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.¹

(၁) တပတီၢ်- တၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်လီၤတၢ်လီၤဆဲး

တၢ်ကဲထီၣ်သးအကလုာ်	တၢ်မၤသံ
တၢ်ကဲထီၣ်သးမ့ၢ်နံၤမ့ၢ်သီ	လၢယနူၤအါရံၤ ၁၆ သီ, ၂၀၂၄ နံၣ်

¹ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢ လံာ်ပာ်ဖျါတဘျီအံၤပှၤန့ၣ် တၢ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ်အီၤဖဲ လၢဖျါတြၢ်အါရံၤ ၂၀၂၄ နံၣ်အတီၢ်ပှၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်တၢ်ဆူဟ့ၣ်ထီၣ်အီၤလၢ လီၢ်ကဝီၤပှၤမၤသကိးတၢ်တဂၤ ဖဲ ဘျးဒဝဲၢ်ကီၢ်ရဲၣ် အပှၤ လၢအဘၣ်တၢ်သိၣ်လိအီၤ လၢကညီဂွံဝိခွဲးယာ်ကရူာ် (KHRG) လၢကမၤနီၣ်မၤယါတၢ်မၤဘၣ်ဒိ ပှၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယာ်အတၢ်အိၣ်သးတဖၣ်ဖဲလီၢ်ကဝီၤပှၤန့ၣ်လီၤ. ပှၤတုၤဘၣ်တၢ်တဖၣ်အမံၤ, တၢ်ဂီၤဒီး အိၣ်ဆိးလီၢ်ကျဲ လီၤတၢ်လီၤဆဲးတဖၣ်န့ၣ် တၢ်မၤလီၤ ဘၢအီၤလၢအဝဲနီၣ်ကစၢ်တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢ တၢ်ကွဲးရှဲပှၤအါထီၣ်အီၤ ဖဲပနီၣ်ကဝီၤပှၤန့ၣ် မ့ၢ်ဝဲဒၣ် KHRG အတၢ်ကွဲးရှဲထီၣ် တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်လီၢ်တၢ်ကျဲ (သဝီ, ကရူၢ်, ကီၢ်ဆၢ, ကီၢ်ရဲၣ်)	လ--- တၢ်လီၢ်, ဟ---သဝီ, စတုၤကရူၢ်, လၢၢ်ကဆီကီၢ်ဆၢ, ဘျဲးဒဝဲၢ်ကီၢ်ရဲၣ်
---	--

ပှၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဂၤအဂ့ၢ်အကျိၤ	
မံၤ	ကိၤတ---
သးနံၣ်	၄၂ နံၣ်
မုၢ်/ ခွါ	ပိၣ်ခွါ
ကလုာ်	ပယီၤ
ထီၣ်ပှၢ် / သဘူ	ထီၣ်ပှၢ်
တၢ်ဖဲးတၢ်မၤ	ကျိးပှၤမၤတၢ်ဖိ
တၢ်ဘူၣ်တၢ်ဘါ	ဘူးဒး
တၢ်ဟံးမူဒါ/ လီၢ်လၢ	သဝီဖိ
အိၣ်ဆိးဒူသဝီ	ဟ--- သဝီ, စတုၤကရူၢ်, လၢၢ်ကဆီကီၢ်ဆၢ, ဘျဲးဒဝဲၢ်ကီၢ်ရဲၣ်

ပှၤလၢအမၤအပယွဲတၢ်တဂၤအဂ့ၢ်အကျိၤ				
မံၤ	လီၢ်လၢ	သးကျိၤ/ သးရဲၣ် / သးတြိၤ	အိၣ်သ့ၣ်လီၤသးလီၢ်ကျဲ / သးကလၢ	အခိၣ်အမံၤဒီးလီၢ်လၢ
တသ့ၣ်ညါ	တသ့ၣ်ညါ	ကီၢ်သုလုၤသးမုၢ်ဒိၣ် (KTLA) ဆၢကဆီသးကျိၤ သးဒုနီၣ်ဂံၢ် (၃)သးဖိတဖၣ်	ထုၤမၤတၢ်လီၢ်, ဟ---သဝီ, စတုၤကရူၢ် (ကညီၣ်ဒီကလုာ် စၢဖိၣ် ကရၢ(KNU) တၢ်ဟံး ဟီၣ် ကဝီၤပှၤ)	သးဒုနီၣ်ဂံၢ် (၃) သးခိၣ်စံပံၣ်
စီၤစါမ့ၢ်အိၤ	(သဝီဖိလၢအတၢ်ဘၣ် ထွဲအိၣ်ဒီး KTLA)	-	-	-

(၂) တပတီၢ်- တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအကံၢ်အစီ

<p>၁. ရဲပုးပှၤနဟံးန့ၢ်တၢ်ကဲထီၣ်သးတခါအံၤ တဆီဘၣ်တဆီတက့ၢ်.</p> <p>KHRG ပျီပှၤပှၤမၤနီၣ်မၤပၤတၢ်မၤဘၣ်ဒိပှၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယၢ်တဂၤ မၤတၢ်ထံၣ်လိာ်သံကွၢ်တၢ်ဒီး ကိၤဆ--- လၢအမ့ၢ် ပှၤတူၢ်ဘၣ် တၢ်အမၤဒိပှၤဝဲၢ်ခွါတဂၤအံၤ ဒီးမၤနီၣ်မၤပၤတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်လၢလၢပှဲၤပှဲၤန့ၢ်လီၤ.</p>
--

၂. ကွဲးနီၣ်ပှၤလၢဟ့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အံၤတၢ်စ့ၣ်စ့ၣ်သ့ၣ်ညါ တၢ်ဂ့ၢ်အံၤအမ့ၢ်အတီၤလၢကျဲၣ်လဲၣ်.

ပှၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်အမါဒီပုၤဝါၣ်ခွါအကျါတၢ်လၢအမ့ၢ် ကိၤဆ---အံၤ ပၢ်ဖျါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤသ့ၣ်တဖၣ်အံၤဆူ KHRG ပျီပှၤပှၤမၤ နီၣ်မၤဃါတၢ်မၤဘၣ်ဒီပှၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယၢ်တၢ်အအိၣ်န့ၣ်လီၤ. ဝံၤအလီၢ်ခံ မၤလီၤတၢ်တၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်အကျိၤလၢ ပှၤစံးဆၢ တၢ်ထံၣ်လိာ်သံကွၢ်တၢ်တၢ်အံၤ ပၢ်ဖျါထီၣ်ဝဲသ့ၣ်တဖၣ်အဂ့ၢ် ဒီဖျါတဲသကိးဃုာ်စ့ၢ်ကိးတၢ်ဒီး ကိၤဆ--- အမါ ဒီပ--- ဒီး ပှၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်အမါ ဒီအ--- န့ၣ်လီၤ.

(၃) တပတီၢ်- ပၢ်ဖျါတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်အကျိၤလၢလၢပဲၤပဲၤတက့ၢ်

ပၢ်ဖျါတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်အကျိၤလၢလၢပဲၤပဲၤတက့ၢ်.

ဖဲလၢယနူၤအါရံၤ ၁၆ သီ, ၂၀၂၄ နံၣ် ဟါလီၤဒီ ၆:၀၀ နံၣ်ရံၣ်အဆၢကတီၢ်န့ၣ် KTLA ဆၢကဆီသုးကျိၤ သုးဒုနီၣ်ဂံၢ် (၃) လၢအအိၣ်ဆီလီၤအသးဖဲ ထုၤမၤတၢ်လီၢ်လၢအဘူးဒီး ဟ---သဝီ, စတုၤကရူၢ်, လၢကဆီကိၢ်ဆၢဟီၣ်ကဝီၤပူၤအသုးဖိ (၇) ဂၤ (ဒီး သဝီဖိတၢ်လၢအမံၤမ့ၢ် စါမ့ၢ်အီၤ)ပၢ်ဖျါထီၣ်သးဒီး လဲၤဖိၣ်ကွံာ်ဝဲ ဟ--- သဝီဖိ ကိၤတ--- တၢ်အံၤန့ၣ်လီၤ. ကိၤတ--- အမါ ဒီအ--- က့ၤတဲပၢ်ဖျါထီၣ် (ဘၣ်ဃးပှၤဟဲဖိၣ်အဝၢအဂ့ၢ်)ဒ်အံၤ, “သဝီဖိတၢ်လၢ အမံၤမ့ၢ် စါမ့ၢ်အီၤ ပၢ်ဖျါထီၣ်သးဒီး KTLA သုးဖိ (၇) ဟဲဒီး က့ၤကိးယဝၢလၢအသုးကလၢပူၤ လၢကသံကွၢ်သံဒီးအီၤတၢ်အဂီၢ်. ပှၤဟံၣ်ဒုၣ်ပၢ်ကမၢ်အီၤလၢ အမၤဘၣ်ဃး ကသံကွၢ်မ့ၢ်ဘၣ် ဒီးတီၣ်ထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်ဆူ KTLA အိၣ်ဝံၤ KTLA သုးတဖၣ် ဟဲဖိၣ်အီၤ. အဝဲသ့ၣ်တဲယၢ်ဒ်အံၤ ‘ပတမၤနဝၢတၢ်နီၣ်တမံၤ ဘၣ်. ပကသံကွၢ်အီၤတၢ်သံကွၢ်တဖျါဒ်ဖျါဒ်ပျါလီၤကွံာ်အီၤလီၤ.’” (စါမ့ၢ်အီၤအံၤ မ့ၢ်သဝီဖိတၢ်လၢ လၢအပၣ်ဃုာ်ပၣ်ဂီၢ် လၢ သုးတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤတဖၣ်အပူၤတလီၢ်လီၢ် ဒီး မၤသကိးတၢ်ဒီး KTLAသုးဖိတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.)

ကိၤတ--- မ့ၢ်ဟံၣ်ခိၣ် ဒီးမ့ၢ်တနံၤဘၣ်တနံၤပှၤမၤဒီးလဲၤတၢ်ဖိတၢ်လၢ လၢအဟံၣ်ဖိၣ်ဃီဖိဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. (စးထီၣ်လၢ ၂၀၂၁ နံၣ်သုးမိၤ စိရီၤဟံးန့ၢ်ဆူၣ်ထံကိၢ်တၢ်စိတၢ်ကမိၤဝံၤအလီၢ်ခံ ထံၣ်ကိၢ်သဲးတၢ်အိၣ်သးသ့ၣ်တဖၣ် ဒုးအိၣ်ထီၣ်မ့ၢ်ကျိၤဝဲကွံာ် တၢ်အိၣ်သး တၢ်တကျါဘၣ်အဃိ) ကိၤတ--- ဘၣ်ဂုၢ်ကျဲးစးသပှၤပှၤလၢအဟံၣ်ဖိၣ်ဃီဖိတၢ်လုၢ်အိၣ်နီၢ်ခိၣ်သးသမူကလၢလီၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. အဃိ အဝဲမၤန့ၢ်တၢ်လၢပှၤတၢ်ဂၤလၢအမၤအီၤ ဒီး ဟ့ၣ်အီၤတၢ်အဘူးအလဲလၢတနံၤဒီးတနံၤတၢ်မၤ ဒ်သိးကန့ၢ်ဘၣ် ကျိၣ်စု လၢအဟံၣ်ဃီတၢ်လိာ်ဘၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ကိၤတ--- အမါဒီပုၤဝါၣ်ခွါအကျါတၢ်လၢအမ့ၢ် စါယ--- ပၢ်ဒုၣ်ပၢ်ကမၢ်အီၤ လၢအဆၢကသံကွၢ်သ့ၣ် ဒီး လဲၤတၢ်ဘၣ် KTLA (သုးဒုနီၣ်ဂံၢ်-၃)န့ၣ်လီၤ. (ကိၤတ--- အမါဒီပုၤဝါၣ်ခွါတၢ်လၢအမ့ၢ် တမ့ၢ်တၢ်ဃီ ဒီး ကိၤဆ--- လၢ KHRG မၤတၢ်ထံၣ်လိာ်သံကွၢ်တၢ်ဒီးအီၤတၢ်အံၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ.) ဖဲလၢယနူၤအါရံၤ ၁၆ သီ, ၂၀၂၄ နံၣ် ဟါခိအဆၢ ကတီၢ်န့ၣ် သဝီဖိ စါမ့ၢ်အီၤ ဒီး KTLA သုးဖိ (၇) ဂၤ ပၢ်ဖျါထီၣ်သးဝံၤ လဲၤဖိၣ်ကွံာ်ဝဲ ကိၤတ---န့ၣ်လီၤ.

တုၤဃီဖဲလၢယနူၤအါရံၤ ၃၁ သီလံဘၣ်ဆၢ တၢ်တပျါလီၤ ကိၤတ---ဒ်ဘၣ်. ဒီအ--- အိၣ်ခိးဒ်အဝၢကဟဲက့ၤလၢဟံၣ် မ့ၢ်လၢ ဖဲပှၤဟဲဖိၣ်အဝၢတနံၤန့ၢ် (စါမ့ၢ်အီၤ)တဲအီၤလၢ တမၤသံအဝၢဘၣ် ဒီး ထဲလၢကသံကွၢ်အဝၢတၢ်သံကွၢ်ခဲဖျါဒ်သၢဖျါဒ်မိၤလီၤ. ဒီအ--- ဒုးသ့ၣ်ညါစ့ၢ်ကိးအပုၤခွါ (ကိၤဆ---)ဘၣ်ဃးတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤသ့ၣ်တဖၣ်အံၤန့ၣ်လီၤ. (ကဘၣ်ဖဲ လၢယနူၤအါရံၤ ၃၁ သီ ကပိၢ်ကပၤန့ၣ် ကိၤတ--- အဂ့ၢ်ကျိၤတၢ်ကစီၣ်တဟဲဖျါထီၣ်နီၣ်တမံၤဘၣ်အဃိ) အမါဟးလူၤသံကွၢ်ဘၣ်ဃးအဝၢအဂ့ၢ်အကျိၤ (လၢဟ---သဝီဟီၣ်ကဝီၤပူၤန့ၣ်လီၤ.) ဖဲအလဲၤတုၤလၢ လ---တၢ်လီၢ်, သဝီဖိကျိးလီၢ်လၢအဘူးဒီး ဟ--- သဝီအခါ ထံၣ်လိာ်အ သးဒီး ပှၤမၤတၢ်ဖိလၢကျိးပူၤတၢ် ဒီး သံကွၢ်အီၤဘၣ်ဃး အဝၢအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. ကျိးပှၤမၤတၢ်ဖိတၢ်လၢအံၤ စံးဘၣ်အီၤလၢ, “အဝၢသံ

လံ. အဝဲသ့ၣ် (KTLA) မၤသံအီၤ ဒီး ကွံၣ်လီၤအီၤလၢထံၣ်တြီၤပူၤ (ဘူးဒီး ထဲမ့ၤ KTLAသုးကလၢတၢ်လီၤ). ယထံၣ်ပုၤကွံၣ်လီၤ (အစိၣ်)လၢကမဲၣ်ချ့. ကျိးပုၤမၤတၢ်ဖိတၢ်အံၤတဲဖျါစ့ၢ်ကိးဝဲဒ်အံၤ, “ပုၤမၤသံအီၤကဘၣ်ဖဲ ဟါခိ ၇း၀၀ အဆၢကတီၢ်.” န့ၣ်လီၤ.

(ဖဲလါစဲးပထုဘၢၣ် ၂၀၂၄ နံၣ်န့ၣ်) တၢ်တထံၣ်ဒီး ဒီးန့ၣ်ဘၣ်ဒီး ကိၤတ--- အစိၣ်ဘၣ်. (ကိၤတ--- လီၤမၤဝံၤအလီၢ်ခံ အဟံၣ်ဖိ ဃီဖိသ့ၣ်တဖၣ် ကွၢ်ဆၢၣ်မဲၣ်ဘၣ်ဝဲတၢ်လုၢ်အိၣ်နီၢ်ခိသးသမူတၢ်ဂ့ၢ်ကီသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.)

(၄) တပတီၢ်- တၢ်ဃုန့ၢ်အခွဲး

မ့ၢ်ပုၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဖၣ် ဟ့ၣ်ပုၤတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢပကသုတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတခါအံၤခါ, ဟ့ၣ်ပုၤတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢ ပကသု တၢ်ဂ့ၢ်အံၤလၢကျဲဒ်လဲၣ်.

ကိၤဆ--- (ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်အမါဒွဲၤ) ဒီး ဒီးအ--- (ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်အမါ) ဟ့ၣ်ပုၤတၢ်ပျဲလၢ ပကသုတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်အံၤ လၢ တၢ်ရၢလီၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ကညီၣ်ဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) အဂ့ၢ်ဖုၣ်ကိၢ်

ကညီၣ်ဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) အံၤဘၣ်တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်အံၤဖဲ ၁၉၉၂ နံၣ် ဒီးမ့ၢ်ဝဲလီၢ်ကဝီၤကရၢသဘူတဖုလၢ အၢၣ်လီၤ မၤတၢ်လၢ ကမၤဂ့ၤထီၣ်ပုၤဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်အတၢ်အိၣ်သး လၢကီၢ်ပယီၤမုၢ်ထီၣ်ကလံၤထံးအပူၤန့ၣ်လီၤ. KHRG သိၣ်လိဝဲ လီၢ်ကဝီၤဒုသဝီဖိတဖၣ် လၢကမၤနီၣ်မၤဃါတၢ်မၤဘၣ်ဒိပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယၢ်အဂ့ၢ်အကျိၤန့ၣ်လီၤ. KHRG ဘိးဘၣ်ရၢလီၤ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်အံၤ ဒ်သိးကပၢ်ဖျါထီၣ်လီၢ်ကဝီၤပူၤ ကမ့ၢ်တဖၣ်အကလုၢ်, အတၢ်တူၢ်ဘၣ်ခိၣ်ဘၣ်, အတၢ်ဘၣ်ယိၣ် ဘၣ်ဘျီဒီး အတၢ်ထံၣ်တၢ်ဟံၣ်သးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. နဃုထံၣ်သ့ၣ်ညါ ပတၢ်မၤသ့ၣ်တဖၣ်ဖဲ www.khrg.org အပူၤ သ့ဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ.